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Sehr geehrter Herr Vorsitzender,

ich bin sehr besorgt, dass Mitarbeiter_innen der russischen Tageszeitung Novaya Gazeta und Journalist_innen, die sie unterstützen, bedroht worden sind, nachdem die Zeitung über die Entführung und Folter von Schwulen in Tschetschenien berichtet hatte.

Bitte leiten Sie umgehend eine wirksame und unparteiische Untersuchung der Drohungen gegen Mitarbeiter_innen von Novaya Gazeta und Ekho Moskvy ein, wie es Paragraf 144 des Strafgesetzbuches der Russischen Föderation über die "Behinderung rechtmäßiger journalistischer Aktivitäten" vorsieht.

Verurteilen Sie bitte öffentlich die Fälle von Drohungen und Gewalt gegen Journalist_innen, und machen Sie deutlich, dass die hierfür Verantwortlichen zur Rechenschaft gezogen werden.

Ich möchte Sie daran erinnern, dass Russland Vertragsstaat der Europäischen Menschenrechtskonvention ist und die Behörden daher verpflichtet sind, die Meinungsfreiheit zu gewährleisten und Journalist_innen vor Bedrohungen und Angriffen zu schützen.

Mit freundlichen Grüßen
Chairman of the Investigation Committee

Aleksandr Ivanovich Bastrykin 
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Dear Chairman,

I am very concerned, that the staff of Russian newspaper Novaya Gazeta and journalists supporting them have been threatened following the newspapers publication of reports about the abduction and torture of gay men in Chechnya.

I urge you to address the threats made against Novaya Gazeta staff members and Ekho Moskvy, and to ensure that they are investigated promptly, effectively and impartially in accordance with Article 144 of the Criminal Code of the Russian Federation regarding the obstruction of lawful professional activities of journalists.

I urge you to publicly condemn all threats and violence against journalists, and to commit to bringing those responsible to account.

I remind you that as a party to the European Convention on Human Rights you have an obligation to guarantee freedom of expression and protect journalists from threats and attacks.

Sincerely

